



Media Advisory

Historic Unveiling of the Monument Amicitia France-Canada - October 16th 2022

[Ottawa, Ontario] The Amicitia France-Canada Monument is the first international monument to highlight the contributions and sacrifices made by our community and to promote contemporary actions between France and Canada. Located at Beechwood Cemetery, the exceptional historic site of the National Cemetery of Canada, the monument is strategically placed between the Veteran's Field of Honour and the National Military Cemetery to honour the military ties between the Canadian and French Forces since the First World War.

Supported by the Embassy of France in Canada, under the honorary co-chairmanship of the Vice-President of the French Senate, Hélène Conway-Mouret, and Canadian Senator Serge Joyal, this monument was supported by the "Monument Amicitia France-Canada" association and the Beechwood Cemetery Foundation.

The Unveiling will include a wreath laying, music by the Toronto French School and the raising of the French and Canadian Flags which were previously flown at Juno Beach, provided by the Juno Beach Centre Association.

Date: October 16th 2022

Time: 1pm

Where: Section 27, Beechwood Cemetery, 280 Beechwood Ave., Vanier, ON K1L 8A6.

Guest and speakers: M. Michel Miraillet, Ambassador of France to Canada; The President of the Treasury Board, The Honourable Mona Fortier, Senators Conway-Mouret de France et Serge Joyal du Canada, Député des Français de l'étranger Christopher Weissberg, Member of Parliament and Chair of the Canada-France Inter-Parliamentary Association, Marie-France Lalonde, Senator Yan Chantrel and Major General Simon Bernard.

Media that want to attend the ceremony, please send an email to Nicolas MacCarthy (nmccarthy@beechwoodottawa.ca) or Aude-Line Ferrand (aude-line.ferrand@diplomatie.gouv.fr) for directions.

Note à la presse

Le Dévoilement officiel et historique du monument AMICITIA France-Canada – 16 octobre 2022

[Ottawa, Ontario] Le Monument Amicitia France-Canada est le premier monument international à souligner les contributions et les sacrifices de la communauté et à promouvoir les actions contemporaines entre la France et le Canada. Situé au Cimetière Beechwood, site historique exceptionnel du Cimetière national du Canada, le monument est stratégiquement placé entre le Champ d'honneur des anciens combattants et le Cimetière militaire national pour honorer les liens militaires entre les Forces canadiennes et françaises depuis la Première Guerre mondiale.

Soutenu par l'Ambassade de France au Canada, sous la coprésidence d'honneur de la Vice-Présidente du Sénat français, Hélène Conway-Mouret, et du Sénateur canadien Serge Joyal, ce monument a été soutenu par l'association "Monument Amicitia France-Canada" et la Fondation du cimetière Beechwood.

Le dévoilement comprendra un dépôt de couronnes, de la musique par l'école française de Toronto et la levée des drapeaux français et canadien qui flottaient auparavant sur Juno Beach, offerts par l'Association du Centre Juno Beach.

La cérémonie de dévoilement se déroulera :

Date: 16 octobre 2022

Heure: 13.00

Où: Section 27 du cimetière de Beechwood, 280 Beechwood Ave., Vanier, ON K1L 8A6.

Invités et intervenants: M. Michel Miraillet, Ambassadeur de France au Canada, la présidente du Conseil du Trésor, l'honorable Mona Fortier, les sénateurs Conway-Mouret de France et Serge Joyal du Canada, le Député des Français de l'étranger Christopher Weissberg, le député et président de l'Association interparlementaire Canada-France, Marie-France Lalonde, le sénateur Yan Chantrel et le major-général Simon Bernard.

Pour les médias qui souhaitent assister à la cérémonie, merci d'envoyer un courriel à Nicolas MacCarthy (nmccarthy@beechwoodottawa.ca) et Aude-Line Ferrand (aude-line.ferrand@diplomatie.gouv.fr).